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1988 METŲ KOLEKTYVINĖ SUTARTIS PAGAMINTA 50 MLRD. 

kVVh ELEKTROS ENERGI
JOS

KAIP JI [VYKDYTA — [VERTINO PROFSĄJUNGOS KONFERENCIJA, [VYKUSI VASARIO 17 D.

IAE PROFSĄJUNGOS KO
MITETO PIRMININKO 
A. STELMACHO PRANE
ŠIMAS

1989 m- vasario 28 d. — 
Ignalinos AE savos rūšies 
jubiliejinė data. Šią dieną 
suminis elektros gamybos 
kiekis 
darbo
siekė 50 
Mes sveikiname darbo ko
lektyvą jubiliejaus proga.

* * *

- Kolektyvinės sutarties svarstymo konferencija prasi
dėjo partinio komiteto sekretoriaus kreipimusi į dar
buotojus, kuriame analizuojama 
Respublikoje.

Pasj.sakymupse, kurie skambėjo po pagrindinių dviejų 
pranešimų — elektrinės direktoriaus A. Chromčenkos 
ir proisąjungos komiteto pirmininko A. Stelmacho, 
pasisakė devyni žmonės. Elektrinės darbuotojams žodį 
tarė Vakarų statybos valdybos viršininkas J. Žilinąs.

Chemijos cecho vyriausiasis inžinierius V. Nugaibe- 
kovas pasiūlė į 1989 metų kolektyvinę sutartį įtraukti 

* leidimą dėl streikų organizavimo. IAE gamybimo-tech- 
nini'o skyriaus viršininkas S- Rusakovas prašė delegatus 

W palaikyti judėjimą „Jedinstvo“, pervedant jiems iš 
socialiinio-kultūrinio fondo 150 tūkst. rub/ 

Planinio-ekonominio skyriaus viršininkas V. Derijus 
pasakė, kad 20 tūkst. rublių suma gali būti išskirta, 
nes dėl to nelabai nukentės įmonė. Už šį pasiūlymą 
balsavo „už“, išskyrus keturis prieš.

Ryšių meistras A. Kočiurovas plojant auditorijai 
pareikalavo iškelti klausimą TSKP CK Plenume dėl 
grąžinimo respublikinei spaudai partinę kontrolę.

Reaktorinio cecho profsąjungos komiteto pirmininkas 
V. Boldikovas pasiūlė pakeisti socialistinio lenktyniavi
mo sąlygas-

sutartis buvo sudaryta re- 
ir miantis pateiktais įvairiais 

pasiūlymais, tačiau pasiūly
mai buvo įvairūs, daugumo
je ne administracijos kom
petencijoje. Mes juos pasi
stengėme atiduoti pagal 
jų paskirtį ir jų vykdymą 
kontroliuosime (tai gyven
vietės vykdomojo komiteto, 
Vakarų statybos valdybos, 
rajono vykdomojo komite
to klausiniai), 

tai
Reikia 

1989
ir sutarties

Mes palaikome nuolatinį 
ryšį su „Jedinstva“, 
pasikeitimai, kuriuos mes 
pritaikėme pravedant pro
testo akciją, buvo padary
ti vėlai vakare po įvykusio 
Vilniaus įmonių direktorių, 
partinių komitetų sekreto
rių ir darbo grupės 
„Jedinstvo" posėdžio.

politinė padėtis (nuo elektrinėj 
pradžios)

mlrd. kWh.
Pa

psėjusieji ataskaitiniai 
metai mūsų kolektyvui 
buvo sunkus: ir numatytų 
planinių užduočių vykdy
mo, ir perėjimo prie nau
jų tariiinių atlygių ir 
pareigybių, esanti 

ukiskaitai, ir 
klausimų sprendime. Jūs 
jau klausėte partorgo pra
nešimą, aš noriu pasakyti 
tik keletą žodžių. Reikia 
suprasti, kad situacija 
mus pastumia į kraštuti
numus, ir štai esant tokiai 

' sitaucijaiy būtina Išlaikyti- 
pusiausvyrą, dar daugiau 
susiburti ir neiti į konfrom 
taciją, o savu geru darbu 
pademonstruoti savo vie
nybe. Paaiškinimui pasaky
siu, kad mūsų rajono 
profsąjungos komitetuose 
—protesto akciją, išsilieju
sią mitingais dėl kalbos,

Faktiškai vasario mėn. 
pagaminta 1698,8 mln. kVVh 
elektros energijos (mėnesio 
(planas — 1395 mln- k\Vh), 

kas sudaro 111,8 proc.
Parduota 1583,6 mln. k\Vh 

(planas — 1395 mln. kVVh), 
kas sudaro 113,5 proc.

Kovo pirmosiomis dieno
mis abu blokai dirbo sta
biliai, 1250 MW 
apkrovimu.

Dabar apie kolektyvinę 
sutartį. Priminsiu, kad ko
lektyvinė sutartis 
svarbi socialistinės savi
valdos forma įmonėje. Nu-

pilnai
politinių pažymėti, kad

kolektyvinės 
projekte nėra

biudžeto

m.
mato administracijos 
darbininkų tarpusavio ben- profsąjungos
dradarbiavimą ekonoininiuo- matos,
se ir socialinio išvystymo 
klausimuose

są-
Mes atsidūrėme

sunkioje finansinėje ppdėK 
darbo tyje. Mums išlaikymui ne

užtenka 80 tūkst. rublių. 
Laikinai, aš pabrėžiu, lai

tą rp elektros
kolektyvų,
TSRS Konstitucijos, „TSRS

atitinkamai

Valstybinės įmonės 
vienijimo) įstatymų“
„Dėl TSRS darbo kolekty
vų ir jų vaidmens padidi

nusi- 198S m.kinai, rajono profsąjungos 
ir komitetas dotacijos neiš

skiria, ir netgi jei mes ne- 
pervesime 35 proc- surinkto

vasario 27 —- 
kovo 5 dienomis išmetamos 
į atmosferą 
medžiagos sudarė inertinių 
radioaktyvių dujų — 10,0— 
14,3 proc. leistinos normos 
(In), ilgaamžių radionukli-

J. Žilinąs pasakė, kad reikia įrodyti visur: miestas
turi būti pilnai pastatytas. Reikalinga galutinė 
miesto vystymo, o taip pat gamybinių objektų sąmata.

Netgi tuomet, jeigu miesto statyba nebus respublikos 
finansuojama (gavus statusą), gyventojai vistiek 
turi reikalauti geresnių gyvenimo sąlygų, kad nuotaika 
neprklausytų nuo socialinių klausimų. Jeigu Al: 
darbas reikalauja maksimalaus atitrūkimo nuo buities, 
tai ir susidomėjimas žmogumi turi būti aukštame lygy
je. Nebijoti pasakyti, kad darbas elektrinėje pavo
jingas.

A. Chromčenka, A. Stelmachas, J* Žilinąs ir L. 
Pieviškis (e. darbininkų aprūpinimo skyriaus viršinin
ko p.) atsakę į pateiktus klausimus.

radioaktyvios

•limo vadovaujant įmonėms, nario mokesčio Respublikos
įstaigoms, organizacijoms profsąjungų išvystymui, tai
įskaitant konkrečias sąly- * J J
gas „Įstatų" reikalavi
mams. 1988 metų kolektyvi
nė sutartis apsvarstyta ir. 
aš galvoju, nėra reikalo 
dar kartą sustoti ties tuo. 
kas jau buvo 
1989 melų

ir šiuo atveju finansų mums 
neužteks. dų 0,82—1,17 proc. In..

1,7-16.7
pravedė tik 3 įmonės, ku
riose 15 tūkst. žmonių, 
įskaitant ir mūsų elektrinę, 
o viso įskaitoje daugiau 
kaip 60 tūkst- žmonių.

Kolektyvinės
projektas 1989 metams bus 
sukoreguotas, 

padaryta. jūsų šiandieniniais pasiūly- 
kolektyvinė mais.

sutarties 131-o jodo — 
proc. In.

Gama spindulių fonas 
Sniečkaus gyvenvietėje 9— 
11 mikro R/ h.

remiantis

sacijoms, išstojimas prieš kymą tik 86,6 proc., o ry- kiančios avarinės sistemos
energetiką bend- šiuni su tuo neįvykdė ir projektinės klaidos, pirmo-

rai ir ^ dalinai prieš Ignaii- visų kitų pagrindinių eko- jo energijos bloko greitai
uos AE. Dar kartą pakai- nominių rodiklių. Mes ne- veikiančios avarinės siste-
tosiu: mes neturime tam gavome 1735 mln. k\Vh mos permontuotas nuteka-

1988 metai charakterizuoja- Pf?rinc,<?’ mūsi* c,e!kros energijos, o 1987 masis kolektorius,
mi persitvarkymo, viešumo ir snL')! ? Jai. beavariins, melais negavome — 500,2 — sumontuotos ir dirba
demokratijos procesais. pa‘‘klmas darbas- , mhl' kWh' , dūmų pašalinimo iš Kabeli-

Karlu jie charaklerizuo- Norėčiau taip pat paša- 1988 metais įvyko dvi nių šachtų ir bloko A—1
• , • ir ncf/atvviu požiūriu ky*V kad kontrontacijos avarijos, tame skaičiuje* gaisro lokalizacijos siste-
jalIniini* energetika kar- perteklius, kuriam kviečia viena dėl persanolo kai- jnos,

c nekompcie- kai kurie draugai, šiuo (ės, aštuoniolika atvejų
u ^menimis iau iš ‘"ctu nereikalingas, ir iš- elektrinės visiško išjungi-

anksto žinant “tendenciją *aukia da,ies ^spubl/kos lno, tame skaičiuje dėl
naši saka n t masinėse infor- gyventojų negatyvų po* personalo kaltėspasisauani mu . ziurj, tuomet, kai 1987 metais
macij p ‘ . Apie elektrinės darbo avarijų visiškai nebuvo.

Sis negatyvus poziu is rezultaius 1988 metais. o iš 20 elektrinės išjungi-
perkcliąmas ir tiems, as Priemonės, kurios užtik- ino atvejų, tik du dėl per
dirba aiomines cnergeli v s n*na 'įrengimų darbo pati- sonalo kaltės, t. y. išaugo
srityje, t. y* mums ir jums. Uimiimg, "įvykdytos praėju- avaringumas 1988* metais,
Psichoioginis spaudimas, siais metais, einamais lyginant su 1987 metais, 
nukreiptas Ignalinos AE metais, 1989 melais, suda- Praeitais melais kapita-
darbuolojams, tokiu atveju iyS sąlygas dirbti pašto- liniam remontui išleista dyla iki bus
labai svarbu kokiomis są- viau, tačiau bendrai 1988 31264 tuksi. rub. pagrindi-
lvgomis reikia dirbti. Sį metais Ignalinos AE darbą ujo fondo, kurio sąksaita
psichologinį spaudimą jau- negalima pripažinti paten- buvo atlikta didelė apimtis tybos rajono ištyrimo seis-
čiame ne tik mes. Ignaii- Kinamįai. darbų, kurie skirti įrengi- miniu požiūriu ir kt. kiau
nes AE darbuotojai, bet Tai susiję su tuo, kad mų darbo -saugumui, tame simus.
ir mūsų šeimos. 1988 melais energijos skaičiuje: Ryšium su tuo, kapilali-

Ir aš noriu padėkoti bloko N r* 1 per ilgai vyko — pakeistos 48 valdymo nių įdėjimų apimtis sudarė
jums už santūrumą, išt- planinis-jspėjamasis remon- ir apsaugos šerdys, 104339 tūkst. rub. arba
vermę, kvalifikuotą ir pa- įas, nes reikėjo įvykdyti — metalinės kojisirukci- 70.8 proc. plano. Buvo įves-
siaukojantį darbą šiose greitai veikiančios avarinės jos padengtos nedegama ta į eksploataciją
sąlygose. Geriausias atomi- sistemos projekto darbus medžiaga, kv. metrų gyvenamojo plo-
n ė s* energetikos propagan- jr įvykdyti papildomus __ energijos bloke Nr. 2 to arba planas
dos būdas — pastovus be- bandymus įdiegjkuų pravesta kabelinių linijų 100.3 proc.
avarinis blokų darbas, auk- procese. , apie 44 pa- apsauga priešgaisrinėmis Mūsų įmonės kolekty* 
štas moralinis-politinis dir- ras, o taip pat dėl to. medžiagomis, viii praėjusieji metai yra
bančiųjų ypatumas, kuo kad 1988 m. rugpjūčio II __ atliktas vamzdžių de- metai, kuriais kartu su
mažesnė AE įtaka supamai d. enregjjos bloko Nr. 2 fektiniu sandūrų, avarinės patvirtintomis priemonėmis
aplinkai. galingumas sumažintas nuo reaktoriaus šaldymo siste- prasidėjo praktinis darbas

Bet kuris lėTstiiių įforimT ^ HOO iki 1250 MW- mos. vamzdžių remontas, — cechai pereina ūkiška i-
užsidegjimai. Dėl išvardintų priežasčių tuo pačiu pilna - apimtimi tai naujomis apmokėjimo

dideli 1988 metais mūši/ įmonė užbaigtas sandūrų pirmąją- sąlygomis ir IAE pasiruo-
įvykdė elektros energijos ine bloke remontas ir kt.. šia perėjimui ūkininkauti
atleidimo valstybinį užsaf — ištaisytos greitai vei- naujomis sąlygomis, o cc-

IAE DIREKTORIAUS 
A. CHROMČENKOS PRA- atominę 
NEŠIMAS

chai vidūkinei ūkiskaitai.
Praėjusiais metais žymi 

cechų dalis buvo pervesta 
naujoms darbo apmokėjimo 
sąlygoms, kas suteikė šiuose 
padaliniuose padidinti at
lyginimus. tačiau tokie 
padaliniai, kaip turbinų, 
chemijos cechai, įrengimų 
bajzė, kapitalinės statybos 
skyrius pasirodė dar ne
pasiruošę naujoms ūkinin
kavimo sąlygoms, o tai 
irukdo viso Ignalinos AE 
kolektyvo perėjimui dirbti 
naujomis ūkininkavimo 
lygomis. Būtina iki 1989 
m- balandžio 1 d. užbaigti 
Ignalinos AE 
naujoms sąlygoms.

Žymus įvykis ruošiant 
cechus, skyrius dirbti vid- 
ūkine ūkiška i ta, yra
ruošimas, svarstymas ce^ 
chuose ir įmonėse, patei
kiant pastabas, pasiūlymus 
laikiniems vidūkfoiės ūk įsi
kaltos Nuostatams.

1989 metais mūsų įmonė, 
kaip ir kitos mūsų Minis
terijos įmonės 
pirmuoju ūkiskaitos mode
liu, rcntabliiu, tačiau dėl 
esant palyginti mažo pla
ninio pelno dydžio, nevykdo 
jokių išskaitymų iš jo į 
valstybinį biudžetą, Minis
terijai.

Būtina pažymėti, kad 
sausio mėn. ir pirmoji 
vasario mėn. pusė naujo
mis ūkininkavimo sąlygo
mis vyko neblogai. Taip, 
sausio mėn. plano viršiji
mas elektros energijos 
gavimo srityje sudaro 4 _

proc., o elektros energijos
pardavime — 5,4
žymiai sumažintos gamybi
nės išlaidos, ko rezultate 
gautas viršplaninis pelnas 
— 1337 tūkst. rub., kuris 
pilnumoje bus paliktas 
įmonėje.

Darbo kolektyvo larybos 
nutarimu ir Ignalinos AE 
įsakymu N r. 46, 1989.01.2/. 
numatyta, kad nežiūrint į 
tai, kad laikini Nuostatai 
dėl vidūkinės ūkiskaitos 
įvedami nuo 1989 m. ba
landžio 1 d., visų kolekty
vų darbas bus vertinamas 
remiantis juo, pradedant 
šių melų sausio mėnesiu, 
o remiantis darbo rezulta
tais, už pirmąjį ketvirtį 
cechams ir skyriams bus 
išskirtas papildomas skati
nimo fondas, jeigu vid
ūkinės ūkiskaitos sąlygo
mis jis bus aukštesnis, 
negu faktiškai išmokėtas 
pagal veikiančias darbo 
apmokėjmo sąlygas.

Kapitalinės statybos sri
tyje būtina išspręsti eilę 
svarbių klausimų:

proc.,

(sutrumpintas)

1 — įvykdytas ventiliacijos 
sistemos pervedimas (išme
timai į ventiliacijos vamzdį) 
palikimam pirmojo 
gijos bloko maitinimui,

— įvykdytas 650 kabelių 
pakeitimas, kurie pakenkti

i įvykus gaisrui II bloke, 
Nusprendus aukščiau sto- 

organizacijoms

8. enetf-
są-

perėj imą

viiičioms 
1988 melais, trečiojo ener
gijos bloko statyba sustab- 

išspręsta 
problema, dalinai liečianti 
projektų suderinimo,

pa-

sta-

dirbs

1. Ignalinos AE 1989 
metais būtinai turi grąžin
ti išlaidas įrengimų tiekė
jams ir padengti statybi
nėms montavimo organiza
cijoms nuostolius.

2. Patvirtinti

50211

įvykdytas

trečiojo
energijos bloko konserva
vimo sąmatą, įjungiant visas 
tiekėjų ir rangovų išlaidas- 

3. Biudžeto lėšomis už
tikrinti patvirtintos sąma
tos finansavimą.

viršijimas,
kartais net nelabai 
įvykiai, suteikia pagrindą 
įvairiems gandams ir sen-

:
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SUSIP/6ŽIMKITS, 
DAUGIAVAIKĖ Š£IMA

Brangins moterys! 'Šian
dieninis antrasis laikraščio 

JŪSIĮ. Mespuslapis
kreipėmės į "fniesto ir 
moterų tarybas su prašymu 
papasakoti apie savo darbą, 
rūpesčius. Valentina Pet- 

mies-

IAE Prieš mane durys, apmuštos dermantinu. Vietoje ; 
simetriškai įkaltų dekoratyvinių vinių —- nesudėtingas 
piešinys vaikiško siužeto- Kaip paaiškėjo vėliau, 
atliktas tėvų, prašant vaikams. Į skambutį visi, . penki, 
išbėgo kaip žirniai į prieškambarį. Mama, pas muj. 
atėjo svečiai, — smalsumas skambėjo jų balseliuose.: 
Paeiliui susipažinome: Taniu ša — kovo mėn. jai sukaks z 
dveji metukai, Maksimas —-3 metai, Svėta -— 5 meč
iai (tuoj pat pasidalino džiaugsmu — štai kokį^ laivelį 
iš spalvoto popieriaus ji suklijavo dovanų tėtės šventei). 
Romai — 6 metai ir vyriausiajam, Dimai, aštuoni.
Jis jau mokinys- O tėvai dar taip jauni. Kolotilo Serge
jus — statybos-montavimo- valdybos Nr, 2- mūrininkas*-.- 
Jam 29 metai, o Irinai — 25, ir jau- apdovanota .Ii :: 
laipsnio „Motinystės medaliu“.

Didelė šeima, daug rūpesčių. Tačiau šiuose namuose 
jautiesi lengvai, paprastai.

Vaikai mėgsta piešti, lipdyti, su malonumu padeda 
mainai. Ji puikiai mezga, užsiima pynimu.

Į !<ūlausimą, kodėl visgi penki vaikai. Irina atsakė, 
kad labai norėjusi dviejų mergaičių.

Pavasario šventės proga jie su Sergejumi linki 
moterims didelės šeimyninės laimės.

Abdulbarova —rovna
to „Žinijos“ draugijos atsa
kingoji sekretorė, aktyvi 
propagandiste tarpnaciona- 

santykių klausiniais, 
kalbos

liniu
vakarinių 
mokymo grupių organiza
torė. Galina Ivanovna Kuz- 

IAE klubo „Or-

lietuvių

menko
bitą“ darbuotoja. Siame klu
be ji organizuoja šeimyni- 

vadovaujašventes, 
rankdarbių ir vaikų meni
nės kūrybos

nes

rateliams. 
Patalpintas trumpas pasa

kojimas apie 
šeimą.

Kolotilos
I

M. čepulėnienėgilumą.Rusų romanso 
šviesius šiaurės motyvus, 
merginų dainų liūdesį — • 
štai ką mes norėjome pri
siminti, kada susirinkome 
kovo 2 d. į klubą ,,Orbita“. 
Gal, šie vakarai kažkam 
taps svarbiausiu, ir kada 
nors tai -jau gyvuos savai
me, be mūsų. Mūsų šaki
nys — tikrojoje rusų ^kul
tūroje, ir duoti joms gy
venimą Sniečkuje — taip 
pat moierų rūpestis.

Žiūrint į draugystės šven
tas nuotraukas, .pamėgty- 

kime suprasti, kad Lietuva * 
— tai ne tik Sąjūdis. Ir 
kad Sąjūdis — tai ne tik • 
Prunskienė, Genzelis. Lan
dsbergis, Juozaitis. Padė

kime vyrams pereiti nuo 
konfrontacijos prie • dialogo. 
Išsekime nervinę .įtampą... 
Patikėkime Brazausko . žo
džiams ir kreipkimės visa . 

žmogų: siela į laudį.. tarp kurios
gyvename.

NUO PROTESTO—PRIE DIALOGO Pavasaris.
Pabuskime ir mes.
Iš kasdienybės snaudulio — 
Gyventi;
Pasėti, laistyti, purenti 
Naujas .viltis ! ir troškimus 
Auginti žemėje ir savyje, 
Auginti taikai.
Kad rudenėjant < ; 
Kaip į šyentę 
Galėtume ateit ,
Prie derliaus.

V- ABDULBAROVA
Mes laukiame moterų menki muzikiniai pavyzdžiai 

tarybos delegacijos atvyki- gali tik pakenkti, sutei-
mo iš Telšių — kovo mėn., kiantys valstiečio „ech“

vaizdą kuriam viskas tas 
mėn- pats. Apie rusų sielos pla-

kelurių tuma ir kartu su
rajonų moterų tarybų semi- jos ‘pergyvenimų jausmus 

— Ignalinos, Molė- pasakoja Aleksandras Niko
li], Utenos ir Švenčionių lajevičius Radiščevas sky-
rajonai dalyvaus. Birželio riuje „Sofija“ savo „ Kelio-
1 d. vaikų gynimo diena, nėse...“: „ ... mano vežėjas
Janina Danelienė siūlo utžraukė dainą, kasdieniškai
mums atvežti liaudies kū- lūdną. Kas žino rusų lįau-
rybos parodą ir vaikų dies dainų balsą, tas pipa-
folklorinį ansamblį. Labai žins, kad yra jose kažkas,
norėtųsi sutikti moteris kas jaudina sielą. Beveik
taip pat gerai, kaip jos jos visos švelnios ir jaut-
suliko mus. Moterų taryba rjos jose rasi 
neĮuri nuosavų piniginių |iaudiĖS sie!os įsikūnijimą,
lesu. lodei vėl ir vėl mums 1 ^ ^ *
reikės kreiptis į Vakarų
statybos valdybą ir Ignali- . įžvelgsi jo sumanymus“, 
uos atominę elektrine. Kad 
vystytųsi abipusis dialogas, 
pravedant priemones, mums 
būtina apsijungti į vienin
gą centrą.

Mums reikia tik papildy
ti Sniečkų rusų kultūros 
tradicijomis- Kokia puikia 
švente galėtų būti žiemos 
palydos
Užgavėnės. Su blynais, ru
siška arbata. Arba vakari
niai pasivaikščiojimai — su 
dainomis, liaudies kūryba- 
Tikra rusiška daina — tai 
juk ne čiastuškos. Rusų 
kultūros propagandai šie

štai Puškinuieiams:
nereikalingas logopedas, o 
mes akiplėšiškai darkome 
kalbą”.

Literatūriniai
bibliotekose ir mokyklose, 
dramos rateliai Vakarų 
statybos valdyboje ir Igna
linos atominėje elektrinėje, 
„Žmogaus“ klubas 
taip pat moterų rūpestis.

Palikime mintis apie iš
vykimą. Žinoma, realus 
netekimas darbo 
rėkalas. Tačiau vis daugiau 
lų, kurie sprendžia likimą, 

JH nenorėdami pasilikti. Sten-
dai užpildyti įvairiais skel- 
bintais apie gyvenamojo
ploto keitimą. Kur? — Kad 

-'-i tik ne Lietuvoje! Bet kodėl?
Juk nuotraukose, kurios 

Man, kaip ir visiems ki- atliktos A. Karasiovo š- m.
tiems, vis dažniau pašilai- vasario 18 d. draugystės
ko sutikti susirūpinusius vikare, matyti, kad galima
veidus. Su tokiais veidais kitaip. Žinau, daugeliui
būna žmonės, kurie nuolat nepatiks, tačiau pasakysiu:
jaukia kokio nors smūgio. nėra iš musų pusės gera-
Mums visiems suprantamas noriškumo. Vyrą nukreipti
sis skausmas. Spaudoje mus geram — moters rūpestis. 
\adina „nelaimingais žmo- įsiklausykite. Ar jaučiame
uėinis”. Tiesa, tai greičiau prieštaravimus mergaitei,
atrodo kaip kaltinimas, Kuri dalina duoną? Vyrui,
negu kaip atjautimas. Aš kuris groja kontrabosu?
nenoriu, kad mes suteiktu- Moteriai, aiškinančiai svečių
me pagrindą tokiam mūsų priėmimo tradicijas lielu-
supratimui“. Mes mėgsta- viškoje šeimoje? Janina

jne ir mokame dirbti.-. Iš Danelienė (nuotraukoje)
mūsų netgi gali pasimoky-. Kauno rajono kultūros
ti. kaip reikia statyti. Jei- skyriaus vedėja, atsivežė
gu žinoma, kartu su dar dvidešimt aštuonis
šiukšlėmis miškuose paro- žmones, iš jų septyni vai
dyti statybos industrijos kai (keturios šeimos). Vi-
gamyklas, puiku miestą, bojo juos čia ne tik noras
mokyklas ir rajono ligoni- propaguoti Lietuvos kulti
nes, galingą atominę elekt- >> bet ir noras pažvelgti
rinę. Aš galvoju, kad tarp- į rusišką miestą, apie ku-
tautinė komisija elektrinėje H liek daug pasakyta blo-
ir atomininkams suteiks Ar taip? Ir ką gi?
galimybę aukštai iškelti sa*ės buvo tuščia-
galvą. Mūsų tikėjimas Pietavo svečiai, valgykloje

rytdiena turi remtis sveiku prastovėję eilę. Kada gi
samprotavimu. Viso pašau- biis svečių priėmimo salė?
lio moterys išmintingos *vur S* mūsų išdidumas?
tuo, kad jos tiki geru. kad O mus Pakruojo rajone 
vadovaujasi išdidumo sup- suliko ne taip. Visur virė
ratiniu. aistros apie Ignalinos ato-

Ar ne apie išdidumą minę elektrinę, tačiau mes
reikia kalbėti, kada mes neišgirdome nė vieno blogo
patys, žinome: tarp gražių. žodžio apie elektrinę, ir
namų kubikų* žaliose pic- žiūrovai salėje, ir „šefuo-
velėse. kavinėje ir kino- jantys mus“ asmenys buvo
teatre’ nėra miesto sielos. svetingi. Mums. paruošė
nėra jo ypatingo kvapo, jo pietus, organizavo ekskursi-
nRizikos? Papuošti prie ją. daug pateikė klausimų,
namų gėlėmis gazonus. Visa tai paruošė Pakruojo
įkvėpti miestą gyvenimui moterų taryba kartu su

rajono vykdomuoju ir par
tijos komitetais svečių 
priėmimui iš ' Sniečkaus 
praėjusį rudenį. Mūsų mies
to moterų taryba tokio 

nukreipti 70-ųjų metų po: vadovų dėmesio nesulaukia.

iš Klaipėdos, Pakruojo 
balandyje. Gegužės 
Sniečkuje įvyks

rateliai
tuo

naras

Laukia darbai
G. KUZMENKO

tai

kitas Siandicn’.niu sąstatu :mūsų 
nioterų taryba dirba nese
niai, nuo praeitų metų 
gruodžio niėn. Todėl apie 
^Jlbvtą darbą nekalbėsiu, 
l.apasakdsiu apie numaty
tus plan us

nį ūsų

Pažvelk į rusų
Kaip Ignalinos- AE prof

sąjungos komiteto narys, 
aš dalyvauju visuose jo 
posėdžiuose ir galiu 'pažy
mėli, kad moterų .-proble- 

-įnos čia išžiūrimos gana 
•dažnai- Ypatingai :ifa;uja 
yra — profkdiniteto pasiū- 
lymas pratęsti motinoms 
atostogas iki 3-jų metų 
vaikams prižiūrėti. Atoslo- • 
gų apmokėjimą turi vykdyk 
ti įmonės. I§ kokių lėšų?

Remiantis 
profkomiteto

i

kovo l-oji,

apytikriais 
paškaiCiavi.

niais, ikimokyklinėje įstai- - 
goję vieno vaiko išlaikymas - 
sudaro nemažą sumą. Susi- - 
daro įspūdis, kad perėjus 
į ūkiškai tą, apsimoka 
ilginti atostogas, negu -

‘eikvoti lėšas vaikų išlaiky
mui ikimokyklinėse įstaigo
se. Be to, išsilaisvina vie
los vyresniems vaikams. 
Netgi įsidarbinimo proble
ma nebus tokia aštri.

/Mūsų planuose numatyti 
poilsio vakarai, šeimyninės 
šventės, sodininkų švente.
Galvojame dalyvauti mies
to konferencijoje, skirtoje 
Vaikų gynimo dienai. 
Svajojame apie moterų 
klubą. Įsivaizduokite jaukią 
patalpą, rankdarbius, arba
tą, madų žurnalus. Kavinė, 
šeimyniniai klubai - tai 
Kažkas ne tai. Kai kada 
,no‘ens turi pabūti viena.

Dabar mūsų aktyve —
9 m°terys. Margarita Zu- 
jeva iš šilumos atitomati- 
kos ir matavimo -cecho, ,
Irina Podorožkina iš įren
gimų bazės. Olga Rusak 
,s kapitalinės statybos 
skyriaus ir kitos. Stengia
mės įtraukti darbui ir kitas • 
moteris. Ateityje — daug . 
darbų.

pra-

— mūsų rūpestis, moterų.
Ar ne apie sumenkintą 

rusų kalbos išdidumą kalba 
Vitalijaus Kalpidžio žodžiai,

Ova

■

Iškilioji spaada. Formatas A-3. Apimtis — 0,23 spaudos lanko. Ti
ražas 300. Užsakymo Nr. 323. Rinko ir spaudė: Utenos spaustuvės 
Švenčionių filialas: Švenčionys, Vilniaus 36/1. Telefonas 51214. indeksas 67238.

Redakcijos adresas: 234760, Lietuvos TSR Ignalinos rajonas, Snieč
kus, Ignalinos atominė elektrinė tel. 29157, 31714 Laikraštis lei- 
džlamasjietuvlų lr rusųkalbomis trečiadieniais.

■ . M
■ ■-■■■■■ -WRedaktorė 

O. B«fOfA


